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PROTOKÓŁ NR XXXI/2020 
 

z XXXI sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 17 grudnia 2020 roku 

w trybie zdalnym 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych, 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XXXI sesji Rady Miasta Gdańska. Powitała poseł Beatę 

Maciejewską, radnych, prezydent i jej zastępców, sekretarz, skarbnik, 

wszystkich biorących udział w sesji. 

 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

gruntowej, położonej w Gdańsku na lokale mieszkalne w celu 

zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych gminy (druk 831); pkt 7, ppkt 17 

 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXII/598/08 Rady Miasta 

Gdańska  z dnia 28 kwietnia 2008 roku w sprawie ustanowienia Konkursu: 

Nagroda Literacka Miasta Gdańska pn.: Europejski Poeta Wolności             

(druk 832); 

 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
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"Regulaminu udzielania dotacji celowych na zadania związane z ochroną 

środowiska i gospodarką wodną" (druk 834);   

Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na rok 2021 (druk 833);    

Wpłynął wniosek Komitetu Inicjatywy Uchwałodawczej o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały - apelu w sprawie podjęcia 

nadzwyczajnych działań na rzecz bezpiecznego poruszania się po 

Gdańsku w czasie pandemii COVID-19 (druk 742). 

Wpłynął wniosek Komisji Zrównoważonego Rozwoju o włączenie do 

porządku obrad projektu Oświadczenia w sprawie działań na rzecz 

bezpiecznego poruszania się po Gdańsku.   

Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 

o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie pozbawienia 

fragmentu ulicy Pokładowej kategorii drogi powiatowej (druk  835); 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi 

………………… na działania dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni 

(druk 836); 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi 

……………………. na działania Prezydenta Miasta Gdańska (druk 837);   

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
…………………. na działania dyrektora Szkół Okrętowych i Technicznych 
„Conradinum” w Gdańsku (druk 838); 
 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

nieudzielenie wyjaśnień przez Prezydenta Miasta Gdańska (druk 839); 

Wpłynęły autopoprawki: 
 
- (druk 780) – pkt 5 
- (druk 781) – pkt 6 
- (druk 827)- pkt 7, ppkt 1  
- (druk 828) – pkt 7, ppkt 2  
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Głosowania o włączenie:  

 

(druk 832):  
 

                                                   za                                      -  24  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   8 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 11A. 

 

(druk 834): 

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

 

Będzie w pkt 7 ppkt 16A. 
 

(druk 833): 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

 

Będzie w pkt 7 ppkt 22. 
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(druk 742): 

                                                   za                                      -  21  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 - 10 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

 

Będzie w pkt 7 ppkt 28. 

 

Oświadczenie: 

 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

 

Będzie w pkt 7 ppkt 27. 

 

(druk 835): 

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Będzie w pkt 7 ppkt 10A. 
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(druk 836): 

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Będzie w pkt 7 ppkt 23. 

 

(druk 837): 

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Będzie w pkt 7 ppkt 24. 

 

(druk 838): 

 

                                                   za                                      -  30 
                                                   przeciw                             -   1 
                                                   wstrzymało się                 -   1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Będzie w pkt 7 ppkt 25. 

 

(druk 839): 
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                                                   za                                      -  30 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Będzie w pkt 7 ppkt 26. 

 

Porządek obrad:  

 

1. Sprawy regulaminowe 

− otwarcie sesji. 
 

2. Komunikaty: 

- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska, 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska. 

  

3. Oświadczenia Klubów Radnych. 
 
4. Wystąpienie Prezydent Miasta Gdańska Aleksandry Dulkiewicz w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska i uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok.  
 
 5. Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Gdańska (druk 780 + autopoprawka); 
                         

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków; 
 

• opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           K. Edukacji – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
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6. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok                              
(druk 781 + autopoprawka); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków; 
 

• stanowisko Prezydenta Miasta do wniosków Radnych i Komisji Rady Miasta Gdańska                      
do projektu budżetu na 2021 rok,  

• przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,  

• przedstawienie opinii Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska,  
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           K. Edukacji – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

• wystąpienia przedstawicieli Klubów Radnych,  

• dyskusja,  

• ustosunkowanie się Prezydenta Miasta do wystąpień,  

• głosowanie. 
 

 

7. Uchwały: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska (druk 827 + autopoprawka); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś  – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           K. Edukacji – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2020 rok (druk 828 + autopoprawka); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś  – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
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                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           K. Edukacji – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 
 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 
Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z 
tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczki (druk 818); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś  – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 
nowych inwestycji na terenie portu morskiego w Gdańsku w ramach pomocy 
de minimis (druk 820); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś  – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 
 

    Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna   
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wrzeszcz Dolny w rejonie alei Hallera    
i Płażyńskiego w mieście Gdańsku (druk 812); 
 
   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Edyta Damszel –Turek   – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

 
     Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulic Spacerowej i 
Kwietnej w mieście Gdańsku (druk 813); 
 
   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Edyta Damszel –Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

      Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulicy 
Czyżewskiego 31A w mieście Gdańsku (druk 814); 
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   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Edyta Damszel –Turek   – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 

      Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Pieklisko rejon ulic Lema i Zielony Stok 
w mieście Gdańsku (druk 815); 
 
    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Edyta Damszel –Turek   – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

 
 

      Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Piecki Migowo - rejon sądu przy ulicy 
Piekarniczej w mieście Gdańsku (druk 816); 
 
   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Edyta Damszel –Turek   – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 

        Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Rudniki rejon ulicy Tarcice w mieście 
Gdańsku (druk 817); 
 
   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Edyta Damszel –Turek   – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 

         Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

10A) w sprawie pozbawienia fragmentu ulicy Pokładowej kategorii drogi       
powiatowej (druk 835); 
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Lodzińska – przewodnicząca K. Zagospod. Przestrzennego  

 

11) w sprawie ustanowienia Stypendium Kulturalnego Miasta Gdańska                 
(druk 819); 
 
   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Aleksandra Dulkiewicz  – Prezydent Miasta Gdańska 
   Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
 
Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna  
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna  
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11A) zmieniająca Uchwałę Nr XXII/598/08 Rady Miasta Gdańska                                  
z dnia 28 kwietnia 2008 roku w sprawie ustanowienia Konkursu: Nagroda 
Literacka Miasta Gdańska pn.: Europejski Poeta Wolności (druk 832); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska  
Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
 
Komisja wiodąca: Komisja Kultury i Promocji – pozytywna   

 

12) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska 
oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej (druk 822); 
 
    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Olga Goitowska  – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  
 

 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia sposobu 
obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, które w części stanowią nieruchomość, którą zamieszkują 
mieszkańcy, a w części nieruchomość, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne (druk 825); 
 
   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Olga Goitowska  – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                           K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

 

14) w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gdańsk (druk 821); 
 
   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Olga Goitowska  – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  

 

15) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 823); 
 

                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Borawski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
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   Maciej Lorek  – Dyrektor Wydziału Środowiska 
 
Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  

 

16) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa uznanego za 
pomnik przyrody (druk 824); 
 

                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Piotr Borawski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Maciej Lorek  – Dyrektor Wydziału Środowiska 
 
 
Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  

 
16A) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia "Regulaminu udzielania 
dotacji celowych na zadania związane z ochroną środowiska                                                 
i gospodarką wodną" (druk 834);   

 
                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

   Piotr Borawski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Maciej Lorek  – Dyrektor Wydziału Środowiska 
 
 
Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  

 
 

17) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej, 
położonej w Gdańsku na lokale mieszkalne w celu zaspokojenia potrzeb 
mieszkaniowych gminy (druk 831);    ZDJĘTY 
 

                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Alan Aleksandrowicz  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Tomasz Lechowicz  – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

18) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 
Pomorskiego na zadanie pn.: Modernizacja Dużej Sceny Teatru Wybrzeże 
w Gdańsku (druk 811); 
 

                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Alan Aleksandrowicz  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Marcin Dawidowski  – Dyrektor Wydziału Programów Inwestycyjnych 
 
Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna  

 

19) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 
Pomorskiego na zadanie pn.: "Usprawnienie funkcjonowania wybranych 
zakładów leczniczych spółki COPERNICUS Podmiot Leczniczy Sp. z o. o.                  
z siedzibą w Gdańsku" (druk 826); 
 

                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Alan Aleksandrowicz  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Marcin Dawidowski  – Dyrektor Wydziału Programów Inwestycyjnych 
 
Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  
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                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna  

 

20) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 
Pomorskiego na realizację działań infrastrukturalnych w zabytkowym 
kompleksie budynków siedziby Muzeum Archeologicznego w Gdańsku          
(druk 829); 
 

                       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Alan Aleksandrowicz  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
   Marcin Dawidowski  – Dyrektor Wydziału Programów Inwestycyjnych 

 
Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna  
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna  

 

21) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Pomorskiemu               
w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 
(druk 830); 
 

                       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
   Monika Chabior  – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
   Izabela Chorzelska  – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna  

 

22) w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Gdańska na rok 2021 (druk 833);    

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – przewodniczący K. Rewizyjnej 

 

23) w sprawie rozpatrzenia skargi ………………… na działania dyrektora 
Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni (druk 836);   

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
 

24) w sprawie rozpatrzenia skargi ……………………. na działania 
Prezydenta Miasta Gdańska (druk 837);   

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
 

25) w sprawie   rozpatrzenia skargi …………………. na działania dyrektora 
Szkół Okrętowych i Technicznych „Conradinum” w Gdańsku (druk 838); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

26) w sprawie rozpatrzenia skargi na nieudzielenie wyjaśnień przez 
Prezydenta Miasta Gdańska (druk 839); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
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27) Oświadczenie w sprawie działań́ na rzecz bezpiecznego poruszania się 
po Gdańsku. 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

            Anna Golędzinowska - przewodnicząca K. Zrównoważonego Rozwoju 
 

28) Apel w sprawie podjęcia nadzwyczajnych działań na rzecz bezpiecznego 
poruszania się po Gdańsku w czasie pandemii COVID-19 (druk 742). 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Tomasz Larczyński – reprezentant Komitetu Inicjatywy Uchwałodawczej 
 

          Komisja wiodąca: Komisja Zrównoważonego Rozwoju – negatywna  
 
 
 

8. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

9. Zakończenie obrad. 

PUNKT  2 

KOMUNIKATY 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Oddała głos poseł Beacie Maciejewskiej.  

 

BEATA MACIEJEWSKA Poseł RP 

Opowiedziała na temat Hali Olivia, obiektu, który wczoraj obchodził 48 lat 

istnienia. Obiektu strategicznego, ale też stawiającego wiele znaków 

zapytania. Został on wydzierżawiony klubowi sportowemu 

stowarzyszenie, które zarządza nim od 1998 roku i umowa ze zmianami 

przewiduje, że stowarzyszenie będzie zarządzało tym obiektem do roku 

2036. Obiekt wydzierżawiono osobie, która była radnym miasta Gdańska, 

z później wiceprezydentem. Gdy hala znajdowała się w rękach 

stowarzyszenia, zarówno mieszkańcy, jak i sportowcy wskazywali, że 

obiekt nie jest dobre zarządzany, nie jest dostępny dla mieszkańców                     

i utrudnia się prowadzenie działalności sportowej w tym obiekcie. Sama 

dowiedziała się o tej sprawie od kibiców, zaczęła o niej czytać. Przytoczyła 

dwie opinie: „trybuny brudne, często nieposprzątane, siłownia jak                         

z czasów PRL, zero inwestycji w nowszy sprzęt. Sala gimnastyczna  cała 

w kurzu, szatnie dramat, prysznic horror. Oprócz nas (mówią zawodnicy), 

kąpały się tam też dzieci a na suficie grzyb, spadająca farba. Odpływ cały 

czas zapchany, przez połowę ostatniego sezonu działał tylko 1 z 2 

pryszniców”. To jest obiekt miasta oddany w dzierżawę klubowi 
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sportowemu, który jest jedynym tego typu obiektem w Gdańsku, który 

powinien spełniać swoje funkcje społeczne, ponieważ stowarzyszenie               

w swoim statucie posiada promocję sportu, turystyki i wspieranie rozwoju. 

Drugi cytat: „Patrząc z boku na to, co się wydarzyło z Lotosem PKH 

Gdańsk, czy masz jakieś swoje przemyślenia nt. upadku tego klubu? 

Odpowiedź: Rozmawiam z kolegami i mniej więcej wiem, co się tam 

działo. To, że Lotos PKH Gdańsk wycofał się z rozgrywek, nie jest dobre 

dla gdańskiego hokeja. To drużyna, która miała najgorsze warunki 

treningowe, ze wszystkich zespołów. Działacze musieli płacić kolosalne 

kwoty za wynajem lodu, treningi i mecze. To jest niemożliwe, że w tak 

dużym mieście dzieją się takie rzeczy, ale to już jest sprawa dla innych 

ludzi”. Zwróciła się do radnych, powiedziała, że spotkała się ze 

sportowcami, dyrektorem Biura ds. Sportu p. Korolem, rozmawiała z nim 

o konieczności zrobienia porządnego audytu, kontroli w tym miejscu. Że 

trzeba sprawdzić stan techniczny, organizacyjny, ale też dostępność tej 

hali dla innych klubów, dla społeczności gdańszczan, bo to jest obiekt 

miasta. Przeprowadzono tam pseudo audyt, przedstawiciele Gdańskich 

Nieruchomości na kilka godzin weszli do obiektu, sprawdzili księgi 

techniczne i na tym kontrola się skończyła. Jej zdaniem jest ona 

niewystarczająca, dochodzi do dużych nieprawidłowości w tym obiekcie, 

w kwestiach organizacyjnych a audyt wykonany na jej i kibiców prośbę, 

świadczy o tym, że pani prezydent nie jest zainteresowana rozwiązaniem 

tego problemu, jeśli chodzi o sposób organizacji, dzierżawy i sposobu 

udostępniania jedynego obiektu o takiej charakterystyce w Gdańsku. 

Dlatego na podstawie ustawy o pełnieniu mandatu posła i senatora art. 19 

i 20, zwróciła się do rady, jako organu kontrolnego wobec prezydenta 

miasta o sprawdzenie, w jaki sposób prezydent miasta kontroluje 

wywiązywanie się z umowy pod względem organizacyjnym, technicznym 

i celów społecznych a także o zlecenie w ramach działających komisji, 

przez sprawdzenie przez komisję rewizyjną,  dogłębne zbadanie, w jaki 

sposób funkcjonuje hala, czy to wszystko jest dobrze zorganizowane. Bo 

w papierach wszystko jest ok, ale tak w rzeczywistości nic nie jest                           

w porządku, to jest papierologiczna poprawność, ale też sprawdzana 

bardzo powierzchownie. Druga rzecz, zwraca się za pośrednictwem rady 

miasta aby komisja sportu i turystyki podjęła się dialogu społecznego ze 

stroną społeczną, ze sportowcami, z kibicami i żeby ten problem został 

rzeczywiście rozwiązany w taki sposób, jakiego oczekuje strona 

społeczna, czyli z uwzględnieniem ogólnopolskich standardów 

współpracy i udostępniania takiego miejsca, które obowiązują w innych 

miejscach, jeśli chodzi o dostępność, przejrzystość i przewidywalność 

warunków korzystania z hali. Podziękowała za wysłuchanie i poprosiła                 



15 
 

o odpowiedź na jej wnioski na piśmie, zgodnie z ustawą, w terminie 

bezzwłocznym, w terminie powiedzmy 7 dni.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Dopytała panią poseł, od kogo oczekuje odpowiedzi?  

 

BEATA MACIEJEWSKA Poseł RP 

Odpowiedziała, że od rady miasta, bo zwraca się do organu kontrolnego.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Odpowiedziała, że przyjęła to do wiadomości.  

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Poprosiła o zabranie głosu Tomasza Smiatacza.  

 

TOMASZ SMIATACZ Wojewódzki konsultant ds. zakaźnictwa, 

prorektor GUM 

Przybliżył najbliższą przyszłość związaną z COVID-19. Przedstawił 

prezentację dot. COVID-19, sposobu zakażania się, braku leku, 

szczepionki, fal epidemicznych. Aby epidemia wygasła, próg odporności 

populacyjnej wynosi ok 60 – 70% z tzw. współczynnika replikacji. 

Wspomniał o skuteczności szczepionki Pfizera – 95%, odczynach 

miejscowych występujących po szczepieniu. Poprosił o trzeźwą ocenę ws. 

szczepionek. 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Przedstawiła prezentację nt. Gdańsk w czasie pandemii.  

 

Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

PUNKT  3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR KLUB KO 

Wspomniał o uchwale, która będzie głosowana na sesji, o środkach 

finansowych na rzecz służby zdrowia, 5 mln zł na pomoc dwóm szpitalom. 
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Dodał, że Gdańsk jest pomijany w wielu miejscach, jeśli chodzi                               

o przekazywanie środków finansowych. Powiedział o kwocie 0 zł z drugiej 

tury rządowego funduszu inwestycji lokalnych, pominięci zostali 

gdańszczanie i gdańszczanki. Podziękował pani prezydent oraz 

pracownikom ECS za przygotowanie wczorajszych obchodów rocznicy 

grudnia 1970, co w dobie pandemicznej jest trudne.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI klub PIS 

Wspomniał o masakrze robotników wybrzeża sprzed 50 lat, poprosił                     

o uczczenie tych wydarzeń minutą ciszy. Powiedział o budżecie 

uchwalanym rok temu i pandemii, która się pojawiła. Dodał, że wielu 

inwestycji nie udało się zrealizować, wiele ma opóźnienia, stąd też spadek 

deficytu. Wspomniał też o dewastacji biura PiS w czasie protestów. Ten 

brak krytyki za te działania przez władze miasta położył się cieniem. 

Dodał, że czują się zagrożeni, jako pracujący w tym biurze. Wyraził 

nadzieję, że wszystkie kryzysowe sytuacja uda się pokonać w przyszłym 

roku.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA klub WdG 

Również wspomniała o kwocie 0 zł na inwestycje lokalne dla 

gdańszczanek i gdańszczan. Odniósł się do zdjęcia w tle pana 

Koralewskigo, czy zna jego autora, czy zapytał go o zgodę na użycie? 

Obowiązuje coś takiego, jak prawa autorskie i takie grzecznościowe 

pytanie, czy mógłbym użyć zdjęcia, wypadałoby uczynić, w stosunku do 

autora. Dodała, że dzisiaj jest druga, po sesji absolutoryjnej, 

najważniejsza sesja w roku. Będzie głosowany budżet Gdańska na 2021 

rok. To budżetu bardzo ostrożny i wyważony, ze względu na to, że nie 

wiadomo, co wydarzy się w roku 2021, czy epidemia minie. Podziękowała 

pani prezydent i skarbnik o ostrożne podejście do budżetu. Mimo tego 

znalazły się w nim rzeczy, które dla każdego gdańszczanina                                     

i gdańszczanki są najważniejsze, czyli ten budżet jest prospołeczny, 

proedukacyjny, ale też nie zabraknie w nim inwestycji blisko mieszkańców, 

czyli programów chodnikowych, jaśniejszy Gdańsk. To dla lokalnej 

społeczności jest bardzo ważne. Poprosiła o ostrożne świętowanie,                             

o zachowywanie dystansu, noszenie masek i spędzanie świąt tylko                        

z najbliższą rodziną. Życzyła w imieniu klubu końca pandemii i powrotu do 

normalności.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI klub PIS 

Odpowiedział radnej Dunajewskiej, że jesteśmy na portalu miejskim, jego 

wizerunek i to, co jest z tyłu, jest własnością miasta Gdańska. Dodał, że 



17 
 

jak jest jakiś gdański obrazek, nie używa go prywatnie, używa go na 

portalu i sprzęcie służbowym, więc dalej jest wszystko w gestii miasta 

Gdańska. Więc jeśli chodzi o prawa autorskie, używane na portalu 

miejskim, na stronie internetowej, to potrzeba by wykładu, czego można 

użyć, czym się posłużyć, więc z tego zarzutu radnym klubu PiS nie 

wypada.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA klub WdG 

Odpowiedziała, że nie będzie się odnosić do dowolnej interpretacji praw 

autorskich radnego, po prostu wypadałoby, jeśli się używa do celów 

politycznych zdjęcia, zapytać autora o zgodę.  

 

PUNKT  4 

Wystąpienie Prezydent Miasta Gdańska Aleksandry 
Dulkiewicz w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska i uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2021 rok. 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Przedstawiła prezentację.  

 

Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu.  

 

PUNKT  5 

Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska (druk 780 + autopoprawka); 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i opinię RIO.  

 
Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           K. Edukacji – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
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Radna JOANNA CABAJ  

Poprosiła o wyjaśnienia nowego punktu dot. wzmacniania demokracji, 

poprosiła o wyjaśnienia, w jaki sposób ma to być realizowane.  

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  

Odpowiedziała, że przedsięwzięcie jest nowe, jest realizowane w ramach 

programu ramowego Unii Europejskiej Horyzont 2020. Celem jest 

przeprowadzenie i weryfikacja pilotażowych procesów dot. 

partycypacyjnego podejmowania działań na poziomie dzielnicowym.                  

To projekt międzynarodowy, realizowany w partnerstwie instytucji 

naukowych, jednostek samorządowych i jednostek badawczych                                

z Finlandii, Polski, Estonii, Włoch, Austrii, Wielkiej Brytanii i Niemiec. 

Liderem projektu jest uniwersytet z Finlandii. Jest on finansowany w 100% 

z tego programu, lata realizacji 2021-2024. Całkowity koszt projektu 13,5 

mln zł, z czego z budżetu gminy miasta Gdańska przeznaczone będzie 

780 tys. zł.    

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Uzupełniła, że projekt jest koordynowany przez prof. Sagan                                         

z Uniwersytetu Gdańskiego, ma on na celu obiektywną propozycji 

delimitacji zasięgu obsługi aktywności społecznej, coś, o co 

przedstawiciele rad dzielnic w pewnym momencie zabiegali.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodniczącą poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -  12 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/792/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska 

 



19 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

 

PUNKT  6 

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok                              
(druk 781 + autopoprawka); 

 
Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           K. Edukacji – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i opinię RIO.  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS przewodniczący K. Strategii i Budżetu  

Przedstawił opinię komisji z dnia 7.12.2020r.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR przewodniczący klubu KO  

Podziękował za tak dobrze przygotowany projekt budżetu, pogratulował 

skarbnik, to jej pierwszy autorski projekt budżetu, optymalny na te trudne 

czasy. Podkreślił rekordowe wydatki na komunikację miejską, wspomniał 

o dostawie nowych tramwajów. Powiedział też o mniej spektakularnych 

inwestycjach, jak np.: modernizacja chodników i program jaśniejszy 

Gdańsk. Dodał, że cieszy się z kontynuacji programu in vitro.  

 

Radny KAZMIERZ KORALEWSKI przewodniczący klubu PiS  

Powiedział, że w dyskutowanym budżecie jest zasadniczy brak środków 

na odtwarzanie zasobu komunalnego. Przed laty były dotacje podmiotowe 

dla Gdańskich Nieruchomości, dzisiaj te dotacje są, ale to są ilości 

śladowe. Uważa, że powinny być one przywrócone, by ten zasób 

odtwarzać. Skonkludował, że ta kontrowersyjna dla klubu PiS polityka 

społeczna i edukacyjna, na która w budżecie są przeznaczone środki, na 

którą przeznaczone są w budżecie środki, spożytkowuje je właśnie na 

takie cele i potem ich brakuje. Czy niepotrzebne wydatki w czasie 
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pandemii na promocję i marketing. Jeśli chodzi o inwestycje, na które 

zabrakło środków w budżecie, które były postulowane o dotacje ze strony 

subwencji rządowych, to np. Nowa Świętokrzyska czy kanał Ulgi Strzyży 

czy objazd Bramy Nizinnej, będzie się klub przyglądać tej liście 

wymienionej, w jakim stanie przygotowań ona jest, czy to są tylko 

koncepcje, czy postulaty, na jakim etapie jest przygotowana 

dokumentacja, czy jest jakaś wizja lobbowania za tymi projektami, bo one 

są rzeczywiście potrzebne, ale do tej pory nie otrzymali informacji, w jakiej 

fazie przygotowania one się znajdują. Dodał, że trudno zgodzić się z takim 

projektem budżetu. A odpowiedzialność za niego jest po stronie władzy, 

która ma narzędzia wykonawcze. Dodał, że są opozycja racjonalną, która 

konstruktywnie stara się wpływać. A ta transza, z której Gdańsk nie 

otrzymał środków, to była transza dla mniejszych gmin. W pierwszej 

transzy Gdańsk otrzymał środki, w następnej transzy na pewno też jakieś 

środki dla Gdańska się pojawią. Wspomniał o Janosikowym. Dodał, że te 

zastrzeżenia, które zgłosili do budżetu są racjonalne, w dyskusji pewnie 

wiele szczegółów się ujawni.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA wiceprzewodnicząca klubu 

WdG  

Wspomniała, że w 2018 roku wszyscy cieszyli się, że budżet przekroczył 

po raz pierwszy 3 mld zł, w roku 2019 była to kwota jeszcze wyższa,                               

a w tym planowanym budżecie dochody drastycznie maleją, a jeszcze 

bardziej drastycznie, niewspółmiernie rosną wydatki. Wydaje się, że taka 

sytuacja nie jest skutkiem tylko pandemii, tak, jak próbuje to rysować 

przewodniczący Koralewski. W sytuacje pandemiczną miasto weszło                      

z bagażem ciężkiej, aroganckiej, perfidnej polityki PiS zmierzającej do 

ograbienia samorządów z ich finansów, mieszkańców polskich gmin z ich 

pieniędzy. Jest pewna, że pieniądze te są potrzebne PiS na realizację 

kosztownych zobowiązań wyborczych, które kierują wyłącznie do swoich. 

Chodzi tu np. o zmiany w podatku od osób fizycznych, czyli PIT, one 

drastycznie obniżyły wpływy do budżetu miasta Gdańska. Przy tym rosną 

wydatki, np. na edukację, subwencja oświatowa jest niewystarczająca, 

przy jednocześnie rosnących kosztach edukacji. Jest wzrost płacy 

minimalnej, wzrost cen energii elektrycznej. Skutkiem polityki PiS jest 

drożyzna. Dodała, że Polska jest haniebnym liderem wzrostu cen we 

wszystkich 27 krajach UE, a przyszły rok również zapowiada się pod tym 

względem rekordowo. Wspomniała o pieniądzach z Funduszu Odbudowy. 

Dodała, że cieszy się, że w budżecie utrzymane są liczne programy 

społeczne, jak program budowy i modernizacji chodników, program 

jaśniejszy Gdańsk, bon żłobkowy, program wsparcia prokreacji, budowy 
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mieszkalnictwa społecznego. Podkreśliła, że programy miejskie Gdańska 

są dla wszystkich mieszkańców, również dla zwolenników PiS. Zachęciła, 

żeby solidarnie zagłosować za projektem budżetu na 2021 rok dla miasta 

Gdańska.  

 

Radna ELŻBIETA STRZELCZYK  

Spytał o dział 700, rozdział 70 005 było przewidziane 16 mln zł na ten rok 

na dotację celową dla Gdańskich Nieruchomości na realizację zadania 

polegającego na likwidacji nieczynnych kotłowni i składów węgla                              

w lokalizacjach w głównym mieście w Gdańsku. Jest zaniepokojona, 

ponieważ w tym roku nie zostało tam nic praktycznie zrobione, a na 

przyszły rok jest przewidziane tylko 1 mln zł na to. Spytała, co się z tym 

projektem dzieje i czy coś się zadziało?  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS  

Powiedział, że kilka dni temu ucieszył, że jak usłyszał, że radni PiS 

składają poprawki do budżetu, ale okazało się, że to były tylko puste hasła, 

powtarzane od lat, które dzisiaj okazują się jeszcze mniej wiarygodne,                                         

w związku z tym że wnioskują radni PiS o inwestycje, a kiedy radni KO 

wnioskują o środki na te inwestycje, to środki dla miasta nie są 

przekazywane. Przypomniał, że nikt z PiS na merytorycznym spotkaniu                   

z prezydent nt. budżetu nie pojawił się, to pokazuje, że radni PiS nie chcą 

merytorycznie rozmawiać o budżecie miasta Gdańska. Spytał, jaki kroki 

przew. Koralewski poczynił, aby środki z drugiej transzy trafiły do 

Gdańska.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Wspomniał o kwestii promocji, polityki informacyjnej, marketingu                             

w budżecie, przywołał kwoty przeznaczone na ten cel. Spytał, czym 

spowodowane jest to, że w 2021 roku te wydatki są zwiększane. Spytał, 

dlaczego wydatki, które nie są priorytetowe, nie są ograniczane.  

 

Radny KAZMIERZ KORALEWSKI 

Odpowiedział radnemu Kłosowi, że jeśli chodzi o poprawki do budżetu, to 

mając mniejszość w radzie miasta, niestety takich poprawek nie 

przeforsują. Zaapelował do radnych KO o wzięcie odpowiedzialności za 

ten budżet.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Poprosiła radnych o nieprzekraczanie 5 minutowego czasu wypowiedzi.  
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Radny JAN PERUCKI  

Przyznał, że jest to dyskusja nad jedną z najważniejszych uchwał w ciągu 

roku. Wspomniał o środkach zewnętrznych, pozyskiwanych z Unii 

Europejskiej, przez ostatnich 16 lat niespełna 5 mld zł trafiło do Gdańska. 

Dodał, że ważne jest a by mimo animozji, rząd wspierał nasze miasto.  

Wspomniał, że mimo trudnego roku 2020 w budżecie 2021 znalazły się 

kwestie przeciwpowodziowe, program jaśniejszy Gdańsk, budowa boisk, 

modernizacja basenów, modernizacja wielkiej sceny Teatru Wybrzeża, 

wymiana ogrzewania z węglowego na gazowe, ogrodów deszczowych, 

punktów selektywnego odbierania odpadów komunalnych, modernizacja 

programów drogowych i wiele innych zadań. Wspomniał o ulicy 

Kielnieńskiej, która nie będzie realizowana przy udziale środków 

rządowych, ponieważ tak rząd zadecydował. Wspomniał tez o realizacji 

ulicy Kartuskiej. Dodał, że w przyszłym roku zostanie zakończona łącznie 

dostawa 30 tramwajów Pesa. 

 

Radny PIOTR DZIK  

Wspomniał o dofinansowaniu, które dostały mniejsze gminy z rządu. 

Odniósł się do wydatków związanych z promocją miasta i kwestii 

mieszkaniowych: ilości przekazanych i wyremontowanych mieszkań. 

Powiedział też o wydatkach na komunikację miejską, inwestycje.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Spytał, jaka jest gwarancja, że remonty, które będą wykonywane przez 

Gdańskie Nieruchomości będą w sposób właściwy wykonany. Ma ku temu 

wątpliwości, bo prześledził kilka takich remontów, dysponuje 

dokumentacją do Gdańskich Nieruchomości, które jednoznacznie 

wskazują, że nie kontrolują one sytuacji, wystawiają faktury za usługi, 

które nie miały miejsca, a zatem marnują publiczne pieniądze i jest gotów 

powtórzyć w sądzie, ponieważ dysponuje materiałem dowodowym. 

Poprosił prezydenta Grzelaka albo prezydent Dulkiewicz o przedstawienie 

gwarancji, że pieniądze wydawane na potrzebne remonty gdańskich lokali 

komunalnych i socjalnych zostaną wydane zgodnie z prawem, bo 

dotychczasowa praktyka, na co ma dowody, w wielu miejscach przeczy 

temu.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Powiedziała, że ciężko jej przejść obojętnie obok słów, które padły z ust 

radnego Skiby, dużo jadu, mało merytoryki.  Skupiała się na działaniach 

planowanych na 2021 rok w zakresie szeroko pojętego ładu 
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przestrzennego i dążeniem, żeby w mieście był zrównoważony rozwój.                     

W 2021 roku planuje się kontynuację sporządzania i aktualizowania 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, z szerokim 

udziałem społeczności lokalnej aby szukać te miejsca, które mogą 

zawierać duży czynnik miastotwórczy.  Oczywiście te wszystkie kierunki 

będą zgodne ze studium, rozwój miasta do wewnątrz. Dodała, że                           

w bieżącym roku Biuro Rozwoju Gdańska pracowało nad 85 planami i taki 

tez jest plan na 2021 rok. W kończącym się roku RMG uchwaliła 16 

planów, do 20 przystąpiono, dzisiaj na sesji jest kolejnych 6 nowych 

przystąpień. Przyznała, że problemów przy planach jest coraz więcej, bo 

głosów, które trzeba uwzględnić jest cała masa i każdemu wnioskowi, 

postulatowi trzeba się przyjrzeć z każdej strony, by pogodzić interesy 

mieszkańców, którzy zamieszkują daną przestrzeń, z tymi, którzy mogą 

się pojawić jako nowi mieszkańcy. Na pewno wyzwanie jest w Nowym 

Porcie, gdzie będzie kontynuacja praca dla rejonów ulic Kasztanowa, 

Wyzwolenia, Wilków Morskich i Oliwskiej. Są to plany niezbędne, żeby 

przeprowadzić proces rewitalizacyjny. Kolejne wyzwanie to pas 

nadmorski, będzie to rejon Bałtyckiej, Hallera, Krasickiego, 

Gałczyńskiego, Uczniowskiej i Gdańskiej. Tu będzie szczególny nacisk 

kładziony na funkcje związane z rekreacją i sportem. Dzięki tym planom 

stworzy się nowa przestrzeń dla nowych mieszkańców, na terenach po 

dawnej oczyszczalni na Zaspie i w Brzeźnie. Będzie nowa oferta 

mieszkaniowa w dolnym tarasie. Kolejny plan, który na pewno będzie 

wyzwaniem, to obręb historycznego Śródmieścia, trzy plany: rejon 

Polskiego Haka, Ołowianki i dawnych zakładów mięsnych. I tutaj również: 

dogęszczenie miasta, dbałość o tereny zielone, wykorzystanie przestrzeni 

już istniejącej, żeby były one atrakcyjne jako ogólnodostępna przestrzeń 

dla mieszkańców. To sag łowne wyzwania. Dodała, że budżet 

przestawiony przez prezydent, z uwagi na sytuację pandemiczną, jest 

dosyć bezpiecznym, ale jest tam też zarysowana wizja dla mieszkańców 

na przyszłość.  

 

Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI  

Powiedział, że jest to najważniejsza uchwała w całym roku 

kalendarzowym. Ta uchwała jest podstawą funkcjonowania samorządu. 

Dodał, że patrząc na budżet, nie sposób nie zauważyć jego 

profesjonalizmu. Jest on twardym dowodem ekonomicznym na to, że stoi 

za nim dobry gospodarz, można go też nazwać budżetem wrażliwości 

społecznej i obywatelskiej. Zauważył, że sukcesem jest 17% udział 

wydatków inwestycyjnych. Jest co prawda niższy o 1% od poziomu 

zeszłorocznego, ale przy tak dużym spadku PKB naprawdę można mówić 
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o niemałym osiągnięciu w tym wypadku. Kolejnym osiągnięciem, wg. 

niego, jest niski wskaźnik zadłużenia, bo można się czuć bezpiecznie.  

Wspomniał o modernizacji energetycznej budynków.  Dodał, że jest to 

budżet społeczno-obywatelski. Odniósł się do aktualnej sytuacji w Polsce. 

 

Radna JOANNA CABAJ  

Powiedziała, że w budżecie są wydatki, które są całkowicie zbędne. 

Przypomniała, że od lat apeluje o wycofanie niektórych programów, np.: 

in vitro, zdrove love. Wspomniała o kwestii kamienic na głównym mieście, 

przy ul. Ogarnej, dodała, że te kamienice grożą zawaleniem. Odniosła się 

też do grafiki znajdującej się przy ul. Armii Krajowej, dodała, że jest ona 

dla dzieci nieprzyzwoita i szkodliwa.   

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Powiedziała, że budżet jest prospołeczny, prozdrowotny, bardzo ją cieszy, 

że miasto wspiera działania różnych podmiotów leczniczych, które w tym 

trudnym czasie walczą z pandemią. Wspomniała o opiece nad ludźmi 

starszymi, szczepieniach na grypę dla seniorów, bonie żłobkowym, 

programie in vitro czy zdrovve love.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Odebrała od harcerzy betlejemskie światło pokoju.  

 

Radny BOGDAN OLESZEK  

Powiedział o zapisach związanych z zagadnieniami K. Samorządu i Ładu 

Publ. a zapisanymi w budżecie: monitoring Śródmieścia,  ochrona 

przeciwpożarowa.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Wspomniał, że budżet na 2021 rok obejmuje wyższe opłaty za odbiór 

odpadów komunalnych, parkingi, podatki.  

 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI  

Powiedział, że chce mówić o polityce miasta a nie państwa. Spytał                            

o rezerwę budżetową na edukację, na co jest planowane jej 

przeznaczenie.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Zapytał o Gdańskie Centrum Informatyczne, powiedział, że pokaźna 

kwota jest mu przekazywana w budżecie. Podobnie w Gdańskim Centrum 
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Usług Wspólnych. Spytał, czym to jest powodowane, że takie nakłady są 

przeznaczane.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Wskazała, że cieszy ja trend wzrostowy na komunikację zbiorowa, mimo 

trudnej sytuacji. Podkreśliła kwestię racjonalizacji, szczególnie pod kątem 

pieszych i rowerzystów skrzyżowania na Zaspie (Rzeczypospolitej i Jana 

Pawła II). Wspomniała o standardach utrzymania zieleni miejskiej.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Wspomniał o Gdańskich Nieruchomościach. Spytał o kwestie związane                    

z odbieraniem remontów w GN.  

 

Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ  

Powiedział, że ani razu nie padła kwestia kultury w budżecie miasta. 

Wspomniał o wydatkach planowanych na kulturę.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  

Ponownie powiedziała, że jest to budżet bardzo prospołeczny, że miasto 

zwiększa kwoty na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Spytała o kontynuację drugiego etapu przebudowy budynku po byłym 

gimnazjum nr 12, przy ul. Wrzeszczańskiej i o SP 49, która czeka na nowe 

boiska przyszkolne. Dopytała też o kompleks sportowy przy II i XIX LO, 

kiedy będzie można z niego korzystać.  

 

Radny JAN PERUCKI  

Spytał o kwestię ulicę Kielnieńskiej, Kartuskiej, boisk piłkarskich.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Spytał o możliwości zabezpieczenia środków na 2021 na realizację boiska 

na Oruni Górnej Gdańsk Południe.  

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ  Prezydent Miasta Gdańska  

Przyznała, że lektura uchwały budżetowej nie jest łatwą lekturą. Dodała, 

że po jej wstępie, informacje uzupełnią skarbnik i wiceskarbnik oraz 

zastępcy prezydenta. Wspomniała o mechanizmie wyliczania tzw. 

„janosikowego”, zachęcaniu osiedlających się w Gdańsku do płacenia tu 

podatków, ubieganiu się przez miasto o środki zewnętrzne.  
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IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  

Odpowiedziała, że tworzenie rezerwy na edukację to też pragmatyka, 

wspomniała o mechanizmie tworzenia budżetu na edukację, 

wynagrodzeniach dla pracowników systemu edukacji. Dodała, że 

zwiększanie wynagrodzenia nie ma odzwierciedlenia w subwencji 

oświatowej, trzeba te pieniądze rezerwować z własnego budżetu. 

Wspomniała o korektach budżetu w przyszłorocznym budżecie 

wynagrodzeń w DRMG, GCUW. Odpowiedziała też, że w czerwcu 

przyszłego roku kończy się II etap modernizacji byłego gimnazjum przy        

ul. Wrzeszczańskiej, którego celem jest zapewnienie siedziby dla GCUW. 

Prawdopodobnie od września będzie można uruchomić boiska przy tej 

placówce.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

W kwestii kanału Ulgi powiedział że szokuje go, że radni PiS mogą 

powiedzieć mieszkańcom Gdańska, że to dobrze, że rząd na kanał Ulgi 

nie dał pieniędzy. Dodał, że 16 mln przeznaczone ma być nie na piwnice, 

tylko na modernizacje budynków komunalnych. Wspomniał o 115 mln                           

w różnych dotacjach, dokapitalizowaniach na rok 2021 Gdańskich 

Nieruchomości, towarzystw budownictwa społecznego, Gdańskiej 

Infrastruktury Społecznej.  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odniósł się do kanału Ulgi, powiedział, że jeśli uda się pozyskać 

dofinansowanie z trzeciego naboru rządowego funduszu inwestycji 

lokalnych, to możliwe jest uruchomienie inwestycji w tym roku i zakończyć 

w przyszłym. Wspomniał o środkach inwestycyjnych na modernizację 

budynków mieszkalnych, modernizacje energetyczne. Powiedział                          

min. o Drodze Zielonej, Nowej Spacerowej, Nowej Świętokrzyskiej, 

kwotach przeznaczonych na te inwestycje. Odniósł się do kwestii ulicy 

Kartuskiej. Co do SP 49, powiedział, że na liście inwestycji na boiska                              

i kompleksy sportowe jest ta szkoła, w tym roku ruszą prace na tym boisku. 

Wspomniał o Kielnieńskiej.  

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że stale wzrasta budżet na komunikacje miejską. Co do 

Gdańskiego Centrum Informatycznego wspomniał, że wszystkie procesy 

cyfrowe w mieście bardzo mocno przyspieszyły. Wytłumaczył na co kwoty 

w budżecie na GCI będą przeznaczone. Wspomniał tez o polityce 

klimatycznej.  
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MONIKA CHABIOR Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedziała, że kwestia wynagrodzenia administracji i obsługi szkół jest 

bardzo ważna. Odniosła się do SP przy Azaliowej, powiedziała, że jest 

ona prowadzona przez fundację.  

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ  Prezydent Miasta Gdańska  

Podsumowała wypowiedzi swoich współpracowników. Poprosiła                              

o uchwalenie budżetu i wieloletniej prognozy finansowej na 2021 rok.  

 

Na tym wyczerpano listę mówców. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -  12 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/793/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok                               
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

 

Przewodnicząca pogratulowała uchwalenia budżetu prezydent.  

 

 

PUNKT  6 

Uchwały 
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1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska (druk 827 + autopoprawka); 

 
IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           K. Edukacji – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

    
Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  29 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -   3 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXI/794/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2020 rok (druk 828 + autopoprawka); 

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
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Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           K. Edukacji – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 

 
Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/795/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2020 rok 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego w Europejskim Banku Inwestycyjnym na 
finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska 
oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 
zaciągniętych kredytów i pożyczki (druk 818); 

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
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Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/796/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego w Europejskim Banku Inwestycyjnym na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska 
oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczki 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od 
nieruchomości nowych inwestycji na terenie portu morskiego                    
w Gdańsku w ramach pomocy de minimis (druk 820); 

 
    Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna   
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XXXI/797/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od 
nieruchomości nowych inwestycji na terenie portu morskiego                    

w Gdańsku w ramach pomocy de minimis 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wrzeszcz Dolny w rejonie 
alei Hallera  i Płażyńskiego w mieście Gdańsku (druk 812); 
 
    

     Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/798/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wrzeszcz Dolny w rejonie 

alei Hallera  i Płażyńskiego w mieście Gdańsku 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulic 
Spacerowej i Kwietnej w mieście Gdańsku (druk 813); 

 
     Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  20 
                                                   przeciw                             -   1 
                                                   wstrzymało się                 - 12 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/799/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulic 

Spacerowej i Kwietnej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 
 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulicy 
Czyżewskiego 31A w mieście Gdańsku (druk 814); 

 
Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
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EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/800/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulicy 

Czyżewskiego 31A w mieście Gdańsku 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 
8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Pieklisko rejon ulic Lema                               
i Zielony Stok w mieście Gdańsku (druk 815); 

 
Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie. 
 

Radny PRZEMYSŁAW MALAK  

Spytał czy obecnie obowiązujący na tym terenie podział administracyjny 

jest odpowiedni, ponieważ jest to mały fragmencik a jest to styk trzech 

dzielnic, jeden blok jest w dwóch dzielnicach.  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
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Odpowiedziała, że opierają się na dokumentach i podziałach, które 

obecnie obowiązują. Przyznała, że kilkakrotnie na komisji i ona i radni 

widzieli potrzebę pewnej weryfikacji. Zapewne należałoby to 

uporządkować, tylko, że jest to proces długotrwały i niełatwy, bo miasto 

się zmienia, dużo inwestycji powstaje, a one mają wpływ na kształt                                  

i granice jednostek administracyjnych.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  34 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/801/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Pieklisko rejon ulic Lema                               

i Zielony Stok w mieście Gdańsku 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 
 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Piecki Migowo - rejon sądu 
przy ulicy Piekarniczej w mieście Gdańsku (druk 816); 

 

 
Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
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Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  34 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XXXI/802/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Piecki Migowo - rejon sądu 

przy ulicy Piekarniczej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 
 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Rudniki rejon ulicy Tarcice                             
w mieście Gdańsku (druk 817); 

 
Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   1 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
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                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXI/803/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Rudniki rejon ulicy Tarcice                             

w mieście Gdańsku  
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

 

 

10A) w sprawie pozbawienia fragmentu ulicy Pokładowej kategorii 
drogi  powiatowej (druk 835); 

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA przewodnicząca K. Zagospodarowania 

Przestrzennego  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  34 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXI/804/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie pozbawienia fragmentu ulicy Pokładowej kategorii 
drogi  powiatowej  

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

 

11) w sprawie ustanowienia Stypendium Kulturalnego Miasta 
Gdańska (druk 819); 

 

BARBARA FRYDRYCH Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny ŁUKASZ BEJM  

Zauważył, że priorytetem dla BPK w przyszłym roku jest kontynuowanie 

pomocy stypendialnej w kwocie przynajmniej nie mniejszej, niż ta obecna. 

Podziękował za stypendia.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  29 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/805/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie ustanowienia Stypendium Kulturalnego Miasta 
Gdańska 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 
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11A) zmieniająca Uchwałę Nr XXII/598/08 Rady Miasta Gdańska                                  
z dnia 28 kwietnia 2008 roku w sprawie ustanowienia Konkursu: 
Nagroda Literacka Miasta Gdańska pn.: Europejski Poeta Wolności 
(druk 832); 

 

BARBARA FRYDRYCH Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  25 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   9 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/806/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca Uchwałę Nr XXII/598/08 Rady Miasta Gdańska                                  
z dnia 28 kwietnia 2008 roku w sprawie ustanowienia Konkursu: 

Nagroda Literacka Miasta Gdańska pn.: Europejski Poeta 
Wolności 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 

 

12) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji                 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 
Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania 
deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej                    
(druk 822); 

 

OLGA GOITOWSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  
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Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej 
opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 
oraz ustalenia sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, które w części 
stanowią nieruchomość, którą zamieszkują mieszkańcy,                                
a  w części nieruchomość, na której nie zamieszkują mieszkańcy,                  
a powstają odpady komunalne (druk 825); 

 

OLGA GOITOWSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Przewodnicząca złożyła wniosek o zmianę porządku obrad, polegający na 

tym, że druk 825 znajdzie się w ppkt 12, a druk 822 znajdzie się w ppkt 

13.  Poddała wniosek pod głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Porządek został zmieniony.  

 

Głosowanie druku 825: 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXI/807/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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zmieniająca uchwałę w sprawie metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej 
opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 
oraz ustalenia sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla nieruchomości, które w części 
stanowią nieruchomość, którą zamieszkują mieszkańcy,                                

a  w części nieruchomość, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 

 

 

Głosowanie druku 822: 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/808/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji                 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na 
terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej                     
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 

 
14) w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gdańsk 

(druk 821); 
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OLGA GOITOWSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXI/809/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gdańsk  
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu 

 

 

15) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 823); 
 

MACIEJ LOREK Dyrektor Wydziału Środowiska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                        
                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
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                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/810/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu 

 

 

16) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa 
uznanego za pomnik przyrody (druk 824); 

 

MACIEJ LOREK Dyrektor Wydziału Środowiska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 
                                                   za                                      -  34 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/811/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa 
uznanego za pomnik przyrody 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu 
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16A) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia "Regulaminu 
udzielania dotacji celowych na zadania związane z ochroną 
środowiska i gospodarką wodną" (druk 834);   

 

MACIEJ LOREK Dyrektor Wydziału Środowiska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 Uchwałę Nr XXXI/812/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia "Regulaminu 
udzielania dotacji celowych na zadania związane z ochroną 

środowiska i gospodarką wodną"   
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu 

 

 

17) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 
Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Modernizacja Dużej 
Sceny Teatru Wybrzeże w Gdańsku (druk 811); 

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
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                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/813/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 
Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Modernizacja 

Dużej Sceny Teatru Wybrzeże w Gdańsku 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu 

 

 

18) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 
Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: "Usprawnienie 
funkcjonowania wybranych zakładów leczniczych spółki 
COPERNICUS Podmiot Leczniczy Sp. z o. o. z siedzibą                              
w Gdańsku" (druk 826); 

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XXXI/814/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 
Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: "Usprawnienie 

funkcjonowania wybranych zakładów leczniczych spółki 
COPERNICUS Podmiot Leczniczy Sp. z o. o. z siedzibą                              

w Gdańsku" 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu 

 
19) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Pomorskiego na realizację działań 
infrastrukturalnych w zabytkowym kompleksie budynków 
siedziby Muzeum Archeologicznego w Gdańsku (druk 829); 

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 
                                                   za                                      -  34 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/815/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 
Województwa Pomorskiego na realizację działań 
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infrastrukturalnych w zabytkowym kompleksie budynków 
siedziby Muzeum Archeologicznego w Gdańsku 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu 

 
 

20) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Pomorskie w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem                         
i zwalczaniem COVID-19 (druk 830); 

 

MONIKA CHABIOR Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 
                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/816/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Pomorskie w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem                         

i zwalczaniem COVID-19 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu 
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21) w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej 
Rady Miasta Gdańska na rok 2021 (druk 833);    

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Zachęcił do zagłosowania za uchwałą. Zwrócił uwagę, że w III kwartale 

planowana jest kontrola remontów wchodzących w skład zasobu 

mieszkaniowego miasta Gdańska.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 
                                                   za                                      -  34 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/817/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Gdańska na rok 2021 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 

 
 

22) w sprawie rozpatrzenia skargi ………………… na działania 
dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni (druk 836);   

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
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                                                   za                                      -  25 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   9 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXI/818/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia skargi ………………… na działania 
dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu 

 

 

29) w sprawie rozpatrzenia skargi ……………………. na działania 
Prezydenta Miasta Gdańska (druk 837);   

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 
 
                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -  11 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/819/20 
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Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia skargi ……………………. na działania 
Prezydenta Miasta Gdańska 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu 

 

30) w sprawie   rozpatrzenia skargi …………………. na działania 
dyrektora Szkół Okrętowych i Technicznych „Conradinum”                    
w Gdańsku (druk 838); 

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG 
Powiedziała, że również przyglądała się tej sprawie.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 
                                                   za                                      -  29 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   4 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXXI/820/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie   rozpatrzenia skargi …………………. na działania 
dyrektora Szkół Okrętowych i Technicznych „Conradinum” w 

Gdańsku 
 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu 
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31) w sprawie rozpatrzenia skargi na nieudzielenie wyjaśnień 
przez Prezydenta Miasta Gdańska (druk 839); 

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 
Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 
głosowanie.  
 
                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 - 11 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XXXI/821/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na nieudzielenie wyjaśnień przez 
Prezydenta Miasta Gdańska 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu 

 

 

32) Oświadczenie w sprawie działań́ na rzecz bezpiecznego 
poruszania się po Gdańsku. 

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Przedstawiła projekt oświadczenia.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Podziękował Annie Golędzinowskiej i przedstawicielom inicjatywy 

uchwałodawczej, mieszkańcom, którzy podpisali się pod projektem 

obywatelskim w zakresie apelu z szeregiem pomysłów do zrealizowania. 
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Dodał, że te hasła są rozwiązaniami trochę tymczasowymi, a rozwiązania 

powinny być trwałe.  

 

Radny PIOTR DZIK  

Powiedział, min. że kawał dużej roboty został wykonany,  niektóre rzeczy 

powinny zostać poprawione, część się wpisywało w program Wszystko dla 

Gdańska.  

 

TOMASZ LARCZYŃSKI przedstawiciel komitetu inicjatywy 

uchwałodawczej  

Powiedział, że tekst oświadczenia radnych, który został przedstawiony na 

komisji wczoraj organizatorzy popierają. Jest to dla nich rozwiązanie 

zadowalające.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG 
Powiedziała, że cieszy się, że oświadczenie zostało wypracowane razem 

z komitetem inicjatywy uchwałodawczej i że jest pewien konsensus, mimo, 

że sam apel nie dostał pozytywnej opinii komisji. Dodała, że jest pewna, 

że K. Zrównoważonego Rozwoju dalej będzie pracowała nad 

rozwiązaniami, które zostały zaproponowane, żeby tą część z nich, którą 

da się zrealizować, rzeczywiście móc wdrożyć w życie.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  31 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Oświadczenie 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie w sprawie działań́ na rzecz bezpiecznego poruszania 
się po Gdańsku 

 
z dnia 17 grudnia 2020 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu 

 

33) Apel w sprawie podjęcia nadzwyczajnych działań na rzecz 
bezpiecznego poruszania się po Gdańsku w czasie pandemii 
COVID-19 (druk 742). 

 

TOMASZ LARCZYŃSKI reprezentant komitetu inicjatywy 

uchwałodawczej  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -    2 
                                                   przeciw                             -  18 
                                                   wstrzymało się                 -  12 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu nie p r z y j ę ł a 

 

Przewodnicząca podziękowała p. Larczyńskiemu za udział w sesji.  

 

PUNKT  8 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  

Poprosiła radnego Koralewskiego o pisemne zobowiązanie, że w trzeciej 

transzy podziału środków z rządowego funduszu inwestycji lokalnych 

Gdańsk fundusze dostanie.  

 

Radny PIOTR DZIK  

Złożył wszystkim życzenia świąteczne.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Odpowiedział, że prosił dyrektora Dawidowskiego o udostępnienie 

wniosków, które złożył Gdańsk.   

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  
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Zaznaczył, że kilkukrotnie podczas sesji nie udało mu się uzyskać 

odpowiedzi na pytania od prezydenta Grzelaka i prezydent Dulkiewicz. Nie 

dostał jasnej odpowiedzi. Oświadcza, że przyjmuje, że nie istnieje 

procedura dotycząca wykonywania, kontrolowania, odbierania remontów 

zlecanych przez Gdańskie Nieruchomości. Jeżeli istnieje, to poprosił 

dokładnie o wskazanie na akt prawny, który stanowi konkretne wytyczne 

dla kontrolowania remontów. Dodał, że obowiązkiem prezydentów jest 

odpowiadać na pytania wprost. Jeśli takiej informacji nie uzyska dzisiaj, 

złoży interpelację. Nawiązał do mieszkania na Strajku Dokerów. Zwrócił 

się do radnej Czerniewskiej, która kiedyś na sesji zarzuciła mu, że 

rzekomo łamie prawo, miał dopuścić się występku, jest to nagrane, a 

radna, wedle jego wiedzy, do dzisiaj nie złożyła zawiadomienia o 

możliwości popełnienia naruszenia prawa przez niego. Spytał, czy radna 

wówczas kłamała, czy nie wywiązała się ze swojego obywatelskiego 

obowiązku.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że radny dobrze wie, że jest procedura w Gdańskich 

Nieruchomościach, na piśmie zostanie ona opisana. Dodał, że radny po 

raz kolejny pyta o mieszkanie na Strajku Dokerów, w którym mieszka jego 

kolega. Poprosił radnego Koralewskiego o pojechanie z nim do Warszawy, 

do ministerstwa, gdzie wspólnie będą lobbować na rzecz dobrych 

projektów.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Przyłączył się do życzeń radnego Dzika.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Zabrał głos w kwestii kotów wolno żyjących na terenie miasta Gdańska. 

Wsparł działania organizacji pozarządowych, które działają na terenie 

Gdańska. Zwrócił się do mieszkańców, zarządców, administratorów 

nieruchomości o czynny udział w opiece nad wolno żyjącymi kotami                        

w Gdańsku. Nie są to zwierzęta bezdomne, więc nie można ich wyłapywać 

ani gdzieś wywozić, lecz stwarzać warunki bytowania w miejscach ich 

dotychczasowego schronienia. Wspomniał też o zalecanej dla nich 

kastracji i sterylizacji.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Odpowiedział, że już pytał o te procedury, jeśli chodzi o wykonywanie 

remontów i niestety, poza kilkoma ogólnikami, nie ma tam konkretów.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG 
Przypomniała, że to nie jest punkt, w którym dyskutuje się. Można złożyć 

oświadczenie, a jeśli są szczegółowe tematy, poprosiła o składanie 

interpelacji i zapytań.  

 

Radna TERESA WASILEWSKA  

Zaproponowała radnemu Skibie, żeby czasem poszedł z nią na otwarcie 

tych pięknych, nowych mieszkań z TBS czy oddawanych po remoncie.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MALAK  

Poprosił o spotkanie i zaangażowanie się prezydenta Aleksandrowicza                     

w projekt budżetu obywatelskiego, który wygrał 3 razy z rzędu, projekt 

multipark Morena. Powiedział, że po tych 3 edycjach okazało się, że 

jeszcze jest potrzebny 1 mln zł, wnioskodawcy są w szoku.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  

Odpowiedziała radnemu Skibie, że jako prawnik powinien wiedzieć czym 

jest występek naruszenia miru domowego. To radny Skiba w swojej 

obsesji tropienia nieprawidłowości w Gdańskich Nieruchomościach 

pozwolił sobie na otworzenie drzwi nie własnego mieszkania, po to by 

pokazać, jakie nieprawidłowości znajdują się w środku. Dodała, że 

zawiadomi prokuraturę, gdy przestanie ona być upolityczniona i kiedy 

będzie potrafiła pociągać do odpowiedzialności również polityków PiS.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK Przewodnicząca RMG 
Powiedziała, że to nie jest miejsce do dyskusji. Zasugerowała, by radni 

Czerniewska i Skiba znaleźli sobie inną formułę rozmowy.  

Złożyła życzenia świąteczne.  

 

Radna BARBARA IMIANOWSKA  

Spytała, czy jest znana prezydentowi Grzelakowi sprawa samotnej matki 

z dwójką dzieci z ulicy ………, która mieszka w zagrzybionym mieszkaniu 

bez łazienki, bez toalety. Spytała, czy ta rodzina będzie miała możliwość 

zapewnienia lepszych warunków mieszkania.   

 

 

PUNKT   9 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Zakończyła obrady sesji.  

 

Obrady zakończono o godzinie 17:57. 

 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
Anna Ferlin 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 


